

Additional Information about the Practical Project

This is an integral part of the IMIS degree course according to Section 24 of the **Examination Regulations**:

§ 24 Practical project (*English translation*)

- (1) In the second semester of the Master's study course „International Management & Information Systems“, students can complete a practical project (module „Practical Experience“) as an elective, worth 12 ECTS credit points. The practice-based project is aimed at introducing the students directly to occupational activities through practical work in companies or other institutions. The practical project is directed by the university and is integrated into the studies. It usually takes 12 weeks based on a part-time arrangement and 9 weeks if carried out full-time.
- (2) An application has to be submitted for the admission to the practical project. Admission to the practical project requires that at least 25 ECTS credit points have been earned in the Master's study course „International Management & Information Systems“. In addition, the application must list timeframe, company or institution, the topic and the supervising professor of the Faculty of Electrical Engineering at the South Westphalia University of Applied Sciences. The examination board decides on admission to the practical project. This application can only be withdrawn by written notice to the examination board with concur reasons, as long as the practice project has not yet begun.
- (3) The practical project will be approved, if
 - a) the company or institution issues a certification letter about the participation to the student,
 - b) the practical activities of the student meet the purpose of the practical project and the student completed his/ her work assigned to the satisfaction of the company or institution; the assessment of the company or institution is to be considered; and
 - c) a final report on the tasks, execution and results of the practical project has been submitted and accepted no later than six weeks after the end of the same. In normal cases, the final report shall comprise 20 pages.
- (4) For the successful completion of the practical project, 12 ECTS credit points are awarded.
- (5) Students whose practical projects have not been accepted, may repeat this only once.

§ 24 Praxisprojekt (*Original German version*)

- (1) Studierende können im zweiten Semester des Masterstudiengangs „International Management & Information Systems“ ein Praxisprojekt (Modul „Practical Experience“) als Wahlpflichtfach im Umfang von 12 ECTS-Punkten absolvieren. Das Praxisprojekt soll die Studierenden durch praktische Mitarbeit in Unternehmen oder anderen Einrichtungen der Berufspraxis unmittelbar an die berufliche Tätigkeit heranführen. Das Praxisprojekt ist hochschulgelenkt und in das Studium integriert. Es dauert als Vollzeitpraktikum 9 Wochen und bei einer Absolvierung in Teilzeit in der Regel 12 Wochen.
- (2) Zur Aufnahme des Praxisprojekts ist ein Antrag zu stellen. Die Zulassung zum Praxisprojekt setzt voraus, dass im Masterstudiengang „International Management & Information Systems“ bereits 25 ECTS-Punkte erworben wurden. Im Antrag müssen Zeitraum, Unternehmen bzw. Institution, die zu bearbeitende Thematik und die betreuende Professorin oder der betreuende Professor des Fachbereichs Elektrische Energietechnik der Fachhochschule Südwestfalen genannt werden. Über die Zulassung zum Praxisprojekt entscheidet der Prüfungsausschuss. Dieser Antrag kann nur unter Darlegung triftiger Gründe durch schriftliche Mitteilung an den Prüfungsausschuss zurückgezogen werden, solange das Praxisprojekt noch nicht angetreten ist.
- (3) Das Praxisprojekt wird anhand des Abschlussberichts bewertet, wenn
 - a) ein positives Arbeitszeugnis des Unternehmens bzw. der Institution über die Mitarbeit der oder des Studierenden vorliegt,
 - d) die praktische Tätigkeit der oder des Studierenden dem Zweck des Praxisprojekts entsprochen und die oder der Studierende die ihr oder ihm übertragenen Arbeiten zufriedenstellend ausgeführt hat; das Zeugnis des Unternehmens bzw. der Institution ist dabei zu berücksichtigen; und
 - e) ein Abschlussbericht über Aufgabenstellung, Durchführung und Ergebnisse des Praxisprojekts spätestens sechs Wochen nach Ende desselben vorgelegt und anerkannt worden ist. Der Textumfang des Abschlussberichts beträgt in der Regel etwa 20 Seiten.
- (4) Für das erfolgreiche Ableisten des Praxisprojekts werden 12 ECTS-Punkte angerechnet.
- (5) Studierende, deren Praxisprojekt nicht anerkannt worden ist, können die Ableistung des Praxisprojekts einmal wiederholen.